
 
 

      Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
       6. oktober 2021 kl. 17.00 - 19.00  

 

 

 

Afbud: 

Rikke Machmann og Martin Staal Andersen. 
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Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referatet blev godkendt. 

 

Velkommen til nyt skolebestyrelsesmedlem Line, som er mor til Ida Marie i 2.B, Herefter 

præsentationsrunde af bestyrelsesmedlemmerne. 
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Nyt fra Thurø Skole. 

 

Ledelsen: 

Budget og elevtal pr 5/9-2021. 

Punktet blev udsat. 

 

Segregerings-tal. 

Punktet blev udsat.  

 

Corona - udsættes 

Punktet blev udsat. 

 

 

Pædagogisk weekend og status på ”forældreovertagelse”. 

Der er pt. bemanding på omkring 8 ud af 14 klasser, men dog ikke fuld dækning i alle 8 

klasser endnu. Der er deadline for tilbagemelding fra lærerne torsdag den 7. oktober 2021. Vi 

er fortrøstningsfulde i forhold til at det lykkes.  

 

Bestyrelsen opfordrede ledelsen til at beskrive opgaven endnu en gang og til at sende 

inspiration ud til forældrene med appetitvækkere/inspiration til hvordan opgaven kan løses. 

Der kan med fordel fx laves en skabelon (fx opdelt i tre tidszoner) hvor der er eksempel på tre 

forskellige aktiviteter (fx kan man dele klassen op i tre grupper).  

 

Hvis vi skal gentage denne model, kan det måske være en god ide næste gang at lægge 

opgaven ud til forældrerådene. Jens fortæller at forældrerådet i 3.A fx har taget opgaven på 

sig og lavet en dag i spejderhytten.  

 

Bed fx lærerne om at opfordre forældrerådet til at ”tage bolden” med herfra i de klasser, som 

ikke er i mål endnu.  

 

 

Svendborg Kommune:  
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Årskalender 

Emner og problemstillinger til drøftelse i skolebestyrelsen i løbet af skoleåret. 



 
 

Pernille havde tilrettelagt en proces, hvor vi delte hinandens perspektiver. Hvert medlem bød 

ind med mindst tre ønsker, som blev formuleret på forskellige stykker papir, hvorefter vi 

cirkulerede mellem hinanden og delte hinandens perspektiver.  

 

Til sidst blev de enkelte input / forslag grupperet i temaer, som bliver inspiration til indhold på 

kommende skolebestyrelsesmøder.   
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Drøftelse af mødernes struktur 

Det blev stillet og drøftet et forslag om færre men længere møder? 

 

Input: 

• Antallet af møder pt. passer meget godt. Så er der kontinuitet og vi kan huske det. 

• Måske kan vi begrænse mængden af information fra ledelsen, så der bliver bedre plads 

og mere tid til flere drøftelser og dialog i bestyrelsen? 

• Der er risiko for at man ikke er så meget med, hvis der er færre møder og hvis der så 

aflyses et af få møder.  

• Måske kan vi fra gang til gang tage stilling til om det kommende møde er relevant – fx 

hvis to møder ligger forholdsvis tæt på hinanden? 

• Der kan være perioder, hvor der skal afgives jævnlige høringssvar, hvilket kræver en 

jævn mødefrekvens 

 

Beslutning: 

Næste møde den 28. oktober 2021 flyttes til tirsdag den 16. november 2021.  

Pernille er mødeleder på skolebestyrelsesmøderne. 
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Synliggørelse af skolebestyrelsen 

Punktet udskydes til næste gang. Overvej gerne om vi kan / bør gøre noget anderledes i 

fremtiden i forhold til at blive mere synlige. 
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Elevrådet 

• Konstituering 

• Brug af 42.000,00 kroner  

• Elevforum 

• Emner for året 

 

Punktet blev udsat.  
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Kønsneutrale betegnelser 

Oplæg ved Pernille og efterfølgende drøftelse. 

 

Skal vi bruge kønsneutrale, kønnede eller traditionelle stillingsbetegnelser på Thurø Skole 

fremadrettet? 

 

Der er 3 veje at gå: 

• Vi gør som vi altid har gjort (fx formand, politimand etc.) 

• Vi benytter kønnede betegnelser (fx forkvinde, formand etc.), hvilket fremhæver 



 
kønnet. 

• Vi benytter kønsneutrale stillingsbetegnelser (fx forperson, næstforperson, 

tillidsrepræsentant etc.). 

 

Pernille foreslår at vi går med det kønsneutrale, således at vi nedtoner betydningen af køn. De 

traditionelle betegnelser bærer en historie og en betydning med sig.  

 

Europaparlamentet arbejder for udbredelsen af kønsneutrale stillingsbetegnelser og foreningen 

af danske lærerstuderende har for nylig valgt det samme.  

 

Flere og flere brancher og firmaer går over til kønsneutrale betegnelser – noget vi forventeligt 

vil se mere udbredt fremover. 

 

 

Input 

• Det er fint med en kønsneutral tilgang. 

• Hvis vi skal ændre noget, så skal vi starte med at ændre forretningsordenen. 

• Det er fint at benytte betegnelsen forperson 

• At det betyder noget for de unge, er et godt argument for at vi går den vej 

 

 

Beslutning: 

Skolebestyrelsen ønsker at vi fremadrettet benytter kønsneutrale stillingsbetegnelser på Thurø 

Skole. Der udarbejdes med afsæt heri forslag til princip, som skolebestyrelsen forholder sig til 

næste gang. 
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Eventuelt 

 

 

Forslag til punkter til næste møde: 

• Drøftelse af om lærerne skal have deres eget faste punkt, hvor de kan fremlægge en 

god historie / et dilemma fra hverdagen.  

• En status på fordybelsesfredagene? 

 

 

 

 

Referent  

René E. Frederiksen 

 

 

 

 


